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                Dagsorden til skolebestyrelsesmødet d. 6/6   kl. 17-20. Sommermad sammen med BHS 

Afbud senest mandag d. 3/6 2024 

Afbud fra Helle Ahler 

 
 
 

Punkt  Tid 17:00 V: 

Overskrift Nyt fra  
- Jakob (Ny køkkenleder) præsenterede sig selv og sine 

tanker om maden på Stjernen i fremtiden, herunder 
de 3 elementer, han altid tænker ind i sin madlavning: 
sundhed, bæredygtighed og den gode smag. Jakob 
lægger op til tema-mad-dag, bedre formidling af 
retterne og inddragelse af eleverne.   

• Skole /HH, AH – En børnehaveklasseleder har sagt op. 
Hele foråret har der været arbejdet med løsninger i 
fht. nedskæringer forårsaget af den nye 
tildelingsmodel. For at kunne ramme budgettet i 
2025, bliver stillingen ikke genbesat. I stedet kan det 
nu lykkes at få råd til at give pædagogerne i 0. kl. en 
del timer i skolen, samtidig med at der arbejdes med 
en model for at understøtte samarbejdet mellem 
skole- og SFO-medarbejdere. Dermed vil der i 0. 
klasse være ca. den samme bemanding, som der 
findes på de fleste andre skoler.  
En lærer er kommet tilbage fra barsel.  
Henriette orienterede om måden vi forholder os på, 
når elever har det svært – herunder også procedurer 
for eksklusion til specialtilbud. Aktuelt bruger vi 
mange kræfter på at støtte nogle børn i skolen, som 
har det meget, meget svært.   
Der arbejdes på et samarbejde med Skolens Venner, 
som er en organisation for frivillige.  

• SFO/ MM – i SFO’en er der meget travlt, da man nu 
har taget imod 41 nye børn – nemlig de kommende 0. 
klasser. I år har man forsøgt at holde fast i 
børnehavens dagsstruktur og ugerytme i junigruppen. 
Det samler man erfaring i, som kan blive en del af 
evalueringen og planlægningen næste år.  
Det har betydet, at det nu er 2. klasses personale, der 
også har ansvaret for 3.-4. årgang. Det har kunnet 
lade sig gøre økonomisk at opnormere med en ekstra 
medarbejder. Derudover er Morten også en del af 
dagligdagen, for at det hænger sammen.  
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Den nuværende 0. klasse er nu en del af den Åbne 
SFO. Der har været arbejdet med en glidende 
overgang og tydelig struktur via piktogrammer, 
hvilket har fungeret godt. 
Der har været afholdt fodboldturnering med meget 
stor opbakning.   
I starten af skolernes sommerferie skal i alt 141 børn 
på koloni.  
Der er nogle af pædagogmedhjælperne, som har 
valgt at stoppe i SFO’en pr. 1/8-24, så Morten 
kommer til at slå stillinger op.  

• Elevråd – Elevrådet har talt om, at der tidligere har 
været forældre, som syntes, at isene til Stjernefesten 
var dyre. Derfor vil de gøre det tydeligere i år, hvad 
overskuddet går til (nemlig aktiviteter, som elevrådet 
står for). Derudover arbejder elevrådet med vagtplan 
og skilte til Stjernefesten.  

• Nyt fra formand – velkomst til de nye medlemmer. 
Helle Ahler har valgt at trække sig fra posten i 
Skolebestyrelsen. Dermed træder Rikke Stilling ind i 
bestyrelsen, da hun var 1. suppleant.  
Jacob har deltaget i et idémøde i Løvbakkerne, fordi 
Herning Vandværk vil lave et nyt vandværk derude. 
Forskellige institutioner og foreninger deltog, og 
mange idéer kom på bordet. Herning Vandværk 
arbejder nu videre.   

• Nyt fra medarbejderrepræsentanter. I det kommende 

skoleår er Lasse Solgaard og Linda Andersen valgt.  
Svømmedagene er nu afholdt, og børnene havde en 

god oplevelse. Der var nogle små ting i fht. lokaler og 

plads, der med fordel kan justeres næste år. Næste år 

kommer de 2 svømmedage til at ligge i hver sin uge.  

Orientering/drøftelse/beslutning O 

Uddybning /bilag  

Referat  

 

Punkt  Tid 17:20 V: 

Overskrift Forretningsorden.  

Orientering/drøftelse/beslutning D, B 

Uddybning /bilag Som aftalt på sidste bestyrelsesmøde. Bilag vedlagt 

Referat Den nuværende Forretningsorden er en 
standardformulering. Man kan med fordel rette dokumentet 
til, så bl.a. de passager, som ikke er relevante for Tjørring 
Skole og SFO fjernes. 
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Henriette og Jesper sætter sig og retter dokumentet til, så 
det kan komme med på det kommende skoleårs første 
bestyrelsesmøde.   

 

Punkt  Tid 17:50 V: 

Overskrift Formandens beretning. 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag  

Referat Jacob giver et overblik over de elementer, som 
skolebestyrelsen har arbejdet med: 
Helt generelt er Tjørring skole en rigtig god skole med 
fantastiske faciliteter, elever der trives og klarer sig godt 
fagligt. Tjørring Skole bliver tilvalgt af børn og forældre. 
Forældrene er engagerede og møder op til arrangementer 
mv. Der er en flok dygtige og stabile medarbejdere og 
ledelse. Der er en god og engageret skolebestyrelse.  
Der har været arbejdet med: 
Skolestruktur – for få år siden blev der talt om, at der skulle 
bygges et 3. spor på Tjørring skole og siden at der skulle 
bygges en ny skole i Gødstrup. I de nyeste planer fra Børne-
Familieudvalget er der stadig nævnt elementer langt ude i 
fremtiden, der peger på, at der skal ske noget i fht. Snejbjerg, 
Gødstrup, Tjørring, uden at det dog er særlig præcist.   
For 1 år siden havde politikerne besluttet, at klasseloftet 
skulle sænkes grundet en beslutning på landsplan. Det betød, 
at mange børn måtte afvises og kunne ikke starte på Tjørring 
Skole. Her sendte Skolebestyrelsen en henvendelse til 
Politikerne, som endte med at ændre beslutningen i 2023. 
Der har været arbejdet meget med økonomi de seneste år. 
Der har været store besparelser på Tjørring Skole de seneste 
år, men trods et underskud i 2023, er det lykkedes at få 
budgettet i 2024 til at gå i 0. 
Tildelingsmodel: Skolebestyrelsen arbejdede hårdt for at 
undgå den nye tildelingsmodel, som giver store besparelser 
igen for Tjørring Skole. Det endte med, at man valgte at 
bruge den nye tildelingsmodel men med et tilskud til skoler, 
som blev beskåret hårdt. Tilskuddet er ét, som bliver 
reduceret, hvis der tildeles nye midler til skolerne. Jacob 
minder om, at det er vigtigt at være opmærksom på, at hvis 
der tildeles flere midler til skolerne, hvor der følger 
specifikke krav/forventninger med, så må den kommende 
skolebestyrelse holde fast i, at det ikke må trækkes fra i 
tilskuddet.  
Skærmbrug har haft et stort fokus i både skolebestyrelsen 
lokalt og nationalt.  
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Der har i SFO været et stort fokus på at give et godt SFO-
tilbud – også til de ældste. Det ses nu tydeligt, at en stor del 
af 4. klasses eleverne nu fortsætter i SFO, hvor de tidligere 
blev meldt ud allerede i løbet af efteråret. Der har været 
arbejdet med en ny åben SFO, lige som kurser og 
efteruddannelse har været et stort fokus. 
I skolebestyrelsen har der været et arbejde med at 
understøtte klassernes trivselsråd.  
Der har været arbejdet med temaet Sprog. Her er elevrådets 
og medarbejderens arbejde med Forventningstavlerne et 
synligt tegn på det.  
Der har været arbejdet en del med skolemad, plads i 
cykelskurene samt dyrehold i skolen. 
Jacob takkede generelt for samarbejdet.    

 

Punkt  Tid 18:15 V: 

Overskrift Orientering om skoleårets planlægning 

Orientering/drøftelse/beslutning O 

Uddybning /bilag Team, skemaer mm. 

Referat Anita og Henriette har været afsted på 
Skemalægningsworkshop for at lægge skolen skema. Vi er 
altid optagede af, at børnenes skoledag bliver bedst muligt. 
Lige nu har lærerne skemaerne til gennemsyn, og der er i 
denne uge en proces, hvor der er mulighed for ændringer og 
fejlsøgning i det.  
Ledelsen er i gang med at fastlægge datoer for skolens 
aktiviteter, og der kommer igen en skolekalender ud med 
alle aktiviteterne. Herunder også det element, at Nationale 
test nu er Obligatoriske på den måde, at hvis forældrene 
spørger ledelsen om fri den dag, så vil man få et nej, og tager 
man alligevel barnet ud, vil det blive noteret som ulovligt 
fravær. Det er sådan, skolens ledelse er blevet bedt om at 
administrere det.  
Skolens teams er nu meldt ud til forældrene.  
Det ser ud til at være muligt at fastholde det niveau af 
pædagogtimer i skolen, som har været nu. Det betyder, at 
det bliver lettere at holde på de dygtige medarbejdere i 
SFO’en, da de kan tilbydes stillinger på gode timetal.  

 

Punkt  Tid 18:30 V: 

Overskrift Aftaler om forældremøder kommende skoleår 

Orientering/drøftelse/beslutning D;B 

Uddybning /bilag Kalenderaftaler og evt tovholder 

Referat  



5 

 

 
 

Lærerne kan igen skrive møder på en ophængt kalender, så 
møderne ikke falder sammen. Møderne skal holdes inden 
det skolebestyrelsesmøde, hvor Trivselsrådene skal samles. 
Se næste punkt.  
Der plejer at være forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer 
med på forældremøderne. Det skal der laves en plan for på 
det kommende skoleårs første bestyrelsesmøde.  
 

 

 

Punkt  Tid 18:40 V: LAU 

Overskrift Trivselsråd 2024.  
 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag Aftaler om nyt møde 
Skolebestyrelsessuppleanterne som trivselstovholdere? 

Referat Der blev talt om, at det er en god idé igen at lægge mødet 
med de forældrevalgte trivselsråd på datoen for 
Skolebestyrelsesmøde nr. 2. Det bliver d. 30/9-24 
Det er vigtigt, at de nyvalgte trivselsråd med det samme ved 
forældremødet får besked om datoen for det møde, de 
forventes at deltage i sammen med Skolebestyrelsen, lige 
som at de skal modtage den folder, der er lavet.  
Henriette laver en datoplan for de kommende 
skolebestyrelsesmøder. Det aftales, at der fortsat skal 
arbejdes med rullende ugedage.  
Lau er stadig i trivselsudvalget, og der skal 1-2 forældrevalgte 
mere med i udvalget.  
Det første Skolebestyrelsesmøde i det kommende skoleår 
skal ligge i uge 33.  

 

 

Punkt  Tid 18:50 V: JB 

Overskrift EVT 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag  

Referat Henriette takker de afgående bestyrelsesmedlemmer for en 
flot og engageret indsats.  

 

 

 

Mødekalender   Punkter Gæster 

Tor. 14.12.23 kl. 17-20:00 Med BHS   

Man 29.01.23 kl. 17-19:45 Skærm i skolen – forældre og børn.  
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ons 28.02.24 

 

Kl. 17-19:45 Bevægelse  

tors. 21.03.24  Kl. 17-19:45   

April 2024    

man. 13.05.24 Kl. 17-19:45 Pejlemærker fritidspædagogik  

Tor. 06.06.24 Kl. 17-19:45 Med BHS  

 

 

 Titel Revideret 

Politik Mobilpolitik 2023 

Princip  Lejrskole 2023 

Princip Elektronisk kommunikation Ved indførelse af Aula 

Princip Fællesarrangementer 2016 

Princip Klassedannelse 0.kl 2021 

Princip  Skole-hjemsamarbejdet 2022 

Princip Uddeling af informationsmateriale  

Retningslinjer Trivselsråd I gang 

   

Værktøjskasse Trivsel I gang 

Fælles med BHS. Værdier 

Politik Trafik I gang.  

Princip Fælles indsats sårbare børn 2013 

Princip Grøn profil 2013 

Princip Idræt, bevægelse og kost 2013 

Princip Trivsel 2013 

Strategi Antimobbestrategi 19/21 

 


